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Darłowo, dnia 8 sierpnia 2012 roku 
BR.0002.7.2012 

 
Protokół Nr XXII/2012 

z XXII Sesji VI kadencji Rady Gminy Darłowo 
z dnia 8 sierpnia 2012 roku 

pod przewodnictwem  
Pana Jarosława Michalskiego – Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo  

  
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
Przewodniczący rozpoczął obrady sesji o godzinie 1000, a zakończył o godzinie 1305. 
Na ustawowy stan 15 Radnych w sesji uczestniczyło 14 Radnych, co stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Nieobecna Pani Jolanta Janicka – Radna Rady Gminy Darłowo 
/Lista obecności Radnych na posiedzeniu XXII sesji VI kadencji Rady Gminy Darłowo w dniu 8 sierpnia 2012 
roku stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu/  
/Lista obecności Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo  stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu./ 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Pan Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo  
Pan Radosław Głażewski – Zastępca Wójta Gminy Darłowo  
Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy        
Pani Gustawa Sielska – Inspektor Oświaty i Kultury                                                                                                                                                                                                                       
Pan Jakub Podruczny – Radca Prawny 
Pan Janusz Sokoliński – Zastępca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                   
w Darłowie                                                                                        
Pan Marceli Glaza - Dyrektor Gminnego Zakładu Użyteczności Publicznej w Dąbkach 
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu./   .                             

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do 

powołania sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
Na Sekretarza obrad powołano Radnego Pana Przemysława Pociechę.  
W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych, głosując jednogłośnie:  
14 głosów za,  
0 głosów przeciw,  
0 głosów wstrzymujących. 
 
Na protokolantkę Pan Przewodniczący powołał Panią Iwonę Kowalską. 
 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo oznajmił, że Rada 
Główna Krajowego Zarządu Ludowych Zespołów Sportowych w Warszawie przyznała 
najwyższe wyróżnienia dla działaczy sportowych za zasługi sportowe w minionym okresie: 

 
• Panu Janowi Kazimierczakowi – Zastępcy Przewodniczącego Gminnego 

Zrzeszenia Ludowych Zespołów Sportowych w Darłowie w latach 1980-2000. Pan 
Jan Kazimierczak jest Przewodniczącym Rady Gminnej Ludowych Zespołów 
Sportowych od 2000 roku do chwili obecnej. Decyzją Rady Głównej Krajowego 
Związku Ludowych Zespołów Sportowych w Warszawie z dnia 10 grudnia 2011 
roku otrzymał MEDAL 65-LECIA LZS. 
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• Panu Romanowi Strzałkowskiemu – Przewodniczącemu Rady Gminnej 
Ludowych Zespołów Sportowych w latach 1976-2000. W latach 2000-2012 
sekretarz GS LZS. Decyzją Rady Głównej Krajowego Związku Ludowych 
Zespołów Sportowych w Warszawie z dnia 14 maja 2012 roku otrzymał ZŁOTĄ 
ODZNAKĘ HONOROWĄ LZS.  
 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo w związku z powyższym wręczył 
Panu Janowi Kazimierczakowi MEDAL 65-LECIA LZS, oraz Panu Romanowi 
Strzałkowskiemu ZŁOTĄ ODZNAKĘ HONOROWĄ LZS. Pan Franciszek Kupracz obu 
Panom złożył serdeczne gratulacje, podziękował za ich działalność i zaangażowanie                     
w sporcie oraz życzył zdrowia i wytrwałości w tym czym się zajmują.   
 
Ad. 1.3.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do 
ustalenia porządku obrad, przy czym przypomniał, że proponowany porządek obrad 
wszyscy Radni otrzymali wraz z zawiadomieniem na dzisiejszą sesję. Następnie Pan 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poinformował Radę Gminy Darłowo, że zgodnie                   
z przepisami zawartymi w statucie Gminy Darłowo, co najmniej na siedem dni przed 
planowaną sesją otrzymał od Wójta Gminy Darłowo trzy wnioski o wprowadzenie do 
porządku obrad następujących projektów uchwał:   

1) w sprawie wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego. Druk Nr 7/2012XXII 
2) w sprawie stanowiska Rady Gminy Darłowo dotyczącego działań Ministerstwa 

Sprawiedliwości zmierzających do likwidacji Sądu Rejonowego w Sławnie.  
Druk Nr 8/2012XXII 

3) w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół, przedszkoli o raz 
niepublicznych zespołów wychowania przedszkolnego i punktów przedszkolnych 
prowadzonych na terenie Gminy Darłowo. Druk Nr 9/2012XXII 
 
Wobec powyższego Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 

poddał wyżej wymienione wnioski pod głosowanie Rady Gminy.  
 

Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wysokości 
opłat za zajęcie pasa drogowego (Druk Nr 7/2012XXII) został przyjęty jednogłośnie.  
W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych, głosując jednogłośnie:  
14 głosów za,  
0 głosów przeciw,  
0 głosów wstrzymujących. 
/Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wysokości opłat za zajęcie pasa 
drogowego Druk Nr 7/2012XXII stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu/ 

 
Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie stanowiska 
Rady Gminy Darłowo dotyczącego działań Ministerstwa Sprawiedliwości zmierzających 
do likwidacji Sądu Rejonowego w Sławnie (Druk Nr 8/2012XXII) został przyjęty 
jednogłośnie.  
W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych, głosując jednogłośnie:  
14 głosów za,  
0 głosów przeciw,  
0 głosów wstrzymujących. 
/Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie stanowiska Rady Gminy Darłowo 
dotyczącego działań Ministerstwa Sprawiedliwości zmierzających do likwidacji Sądu Rejonowego w Sławnie 
(Druk Nr 8/2012XXII)  stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu/ 
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Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia 
trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół, przedszkoli o raz niepublicznych 
zespołów wychowania przedszkolnego i punktów przedszkolnych prowadzonych na 
terenie Gminy Darłowo (Druk Nr 9/2012XXII) został przyjęty jednogłośnie.  
W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych, głosując jednogłośnie:  
14 głosów za,  
0 głosów przeciw,  
0 głosów wstrzymujących. 
/Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania                    
i rozliczania dotacji dla szkół, przedszkoli o raz niepublicznych zespołów wychowania przedszkolnego                         
i punktów przedszkolnych prowadzonych na terenie Gminy Darłowo (Druk Nr 9/2012XXII) stanowi załącznik 
Nr 6 do niniejszego protokołu/ 
 

Więcej wniosków i zmian do porządku obrad nikt już nie zgłosił.  
W związku z brakiem dalszych uwag i propozycji Pan Przewodniczący poinformował, że 
wprowadza autopoprawkę do porządku obrad w następujący sposób:  
Porządek obrad, który wszyscy Radni otrzymali do punktu 14 włącznie pozostaje bez zmian.  
Pan Przewodniczący w związku z głosowaniem nad przyjęciem wniosków zmienił punkty 15    
i punkt 16 oraz dodał punkty 17, 18 i 19.  
Punkt 15 otrzymuje brzmienie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości opłat 
za zajęcie pasa drogowego. Druk Nr 7/2012XXII 
Punkt 16 otrzymuje brzmienie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stanowiska 
Rady Gminy Darłowo dotyczącego działań Ministerstwa Sprawiedliwości zmierzających 
do likwidacji Sądu Rejonowego w Sławnie. Druk Nr 8/2012XXII 
Punkt 17 otrzymuje brzmienie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu 
udzielania i rozliczania dotacji dla szkół, przedszkoli o raz niepublicznych zespołów 
wychowania przedszkolnego i punktów przedszkolnych prowadzonych na terenie 
Gminy Darłowo. Druk Nr 9/2012XXII 
Punkt 18 otrzymuje brzmienie: Wolne wnioski i zapytania. 
Punkt 19 otrzymuje brzmienie: Zakończenie sesji.  

„Porządek obrad XXII Sesji Rady Gminy Darłowo 
w dniu 8 sierpnia 2012 roku, PO ZMIANACH 

przedstawia się następująco: 
1. Sprawy organizacyjne:  
1.1. Otwarcie sesji. 
1.2. Stwierdzenie quorum. 
1.3. Ustalenie  porządku obrad. 
1.4. Przyjęcie protokołu z dnia 27 czerwca 2012 roku z XXI sesji VI kadencji Rady Gminy 
Darłowo. 
2. Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                          
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 
3. Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 
sesjami. 
4. Interpelacje Radnych.                                                                                                                                                        
5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na XXI sesji Rady Gminy Darłowo oraz                       
w okresie między sesjami.                                    
6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 
sesjami.   
7. TRYBUNA OBYWATELSKA. 
8. Zestawienie sprzedaży działek za I półrocze 2012 r. 
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9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo dla lokalizacji 
farmy elektrowni wiatrowych wraz ze strefą oddziaływania i urządzeniami 
infrastruktury towarzyszącej. Druk Nr 1/2012XXII 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo dla lokalizacji 
farmy elektrowni wiatrowych wraz z urządzeniami infrastruktury towarzyszącej.  
Druk Nr 2/2012XXII 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. (działka nr 146/2 w obrębie Dąbki) Druk Nr 3/2012XXII 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odmowy przekazania zadania własnego. (dot. 
założenia i prowadzenia gimnazjum integracyjnego) Druk Nr 4/2012XXII 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2012 
rok. Druk Nr 5/2012XXII 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 
Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie. Druk Nr 6/2012XXII 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego. 
Druk Nr 7/2012XXII 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stanowiska Rady Gminy Darłowo dotyczącego 
działań Ministerstwa Sprawiedliwości zmierzających do likwidacji Sądu Rejonowego                   
w Sławnie. Druk Nr 8/2012XXII 
17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji 
dla szkół, przedszkoli o raz niepublicznych zespołów wychowania przedszkolnego i punktów 
przedszkolnych prowadzonych na terenie Gminy Darłowo. Druk Nr 9/2012XXII 
18. Wolne wnioski i zapytania. 
19.  Zakończenie sesji. 
 
Porządek obrad ze zmianami został przyjęty jednogłośnie.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych głosując: 
14 głosów za,  
0 głosów przeciw,  
0 głosów wstrzymujących”. 
/Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na XXII Sesję Rady Gminy Darłowo. 
Porządek obrad stanowi załącznik Nr 7 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 1.4. 

Przyjęcie protokołu z dnia 27 czerwca 2012 roku z XXI sesji VI kadencji Rady 
Gminy Darłowo. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przypomniał, że 
protokół był wyłożony do wglądu w Referacie Samorządowym – Biurze Rady Gminy. Nikt 
nie zgłosił uwag do tego protokołu, wobec czego podpisał protokół bez uwag.  
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 2.  

Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu Franciszkowi Kupracz 
Wójtowi Gminy Darłowo, celem przedstawienia sprawozdania z działalności w okresie 
między sesjami wraz z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo oznajmił, że pogoda dzisiaj sprzyja, 
żeby obradować, gdyż popadało, w pola się nie pojedzie, a będą większe efekty. Okres od 
ostatniej sesji jest okresem urlopowym, niemniej jednak bardzo pracowity dla Gminy 
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Darłowo. Pan Wójt oznajmił, że odszedł Pan Wójcik, Szef Stowarzyszenia Klubu Pionierów 
Ziemi Darłowskiej. Nowe kierownictwo złożyło Panu Wójtowi wizytę, aby jemu i całej 
Gminie podziękować za pozytywną i życzliwą współpracę, a szczególnie za okazaną pomoc. 
Ponadto wręczyli Panu Wójtowi książeczkę z wierszem o przemijaniu. Pan Wójt oznajmił 
taką refleksję, że gonimy, gonimy ciągle do przodu, szukamy żeby coś zrobić, zwłaszcza 
siebie nie widząc, a tam taka refleksja, o czym Pan Wójt wspomni na następnej sesji, gdyż 
zawieruszyła mu się karteczka. Ponadto Pan Franciszek Kupracz poinformował, że pod 
redakcją Pani Ewy Majdańskiej ukazała się książeczka „Wspomnienie i losy Pionierów Ziemi 
Darłowskiej”. Pan Wójt oznajmił, że dużo osób, które mieszkają w Darłowie i okolicach, 
wspominają te dawne czasy. Pan Wójt poinformował, że Pani redaktor szuka osób 
zamieszkujących na terenie Gminy Darłowo, które są bardzo skromne, a dużo wiedzą. Pan 
Wójt oznajmił, że zgłosił pewne osoby, które zna, żeby nawiązali kontakt z tą Panią i spisali 
te wspomnienia, zdjęcia nawet dali. Jeśli są osoby chętne do udziału w tworzeniu kolejnej 
części tej książki, to proszone są zgłaszać się do Pana Emila Gawędy Rzecznika Prasowego 
Gminy.  

Pan Franciszek Kupracz oznajmił, że od ostatniego spotkania, bardzo dużo robi się na 
terenie Gminy. Pan Wójt odbył spotkanie z przedstawicielami Głównej Dyrekcji Dróg 
Krajowych, podczas którego rozmawiali w sprawie drogi numer 37 „Lepperówkę”. Na tym 
spotkaniu doszło do tego, że jest szansa, że ta droga będzie zrobiona aż od skrzyżowania                 
w Karwicach do granic Darłowa w tym roku i będzie miała szerokość sześć metrów. Pan 
Wójt oznajmił, że będzie to przy skromnym udziale Gminy Darłowo, gdyż trzeba wyciąć 
część drzew w liczbie ponad sto. Pan Wójt wyjaśniał, że żeby to zrobić potrzebny jest szybki 
czas, i że wyda decyzję na ścięcie tych drzew, nawet jeśli nie będzie zakończona procedura, 
bo jest szansa, że do zimy ta droga będzie zrobiona. Ponadto Pan Wójt oznajmił, że pieniądze 
na to zadanie zostały z „Euro”, i przypadły na nasze województwo. Kolejna sprawa, to droga 
na Sławno, o której ludzie różnie mówią, a wymaga poprawek, gdyż zbliża się finał tej drogi, 
a obwodnica Krup wkrótce będzie funkcjonować. Poza tym Pan Wójt przypomniał, że jest 
problem z rozliczeniem drogi powiatowej w kierunku Jeżyczek. Pan Franciszek Kupracz 
oznajmił, że powstało dużo dróg w rejonie budowy wiatraków na wschodniej stronie Gminy 
Darłowo, od Sińczycy aż do Starego Jarosławia. Przy tym Pan Wójt oznajmił, że Pan Janusz 
Sobieraj jest w bardzo dobrym kontakcie z dyrektorem generalnym, wykonawcą inwestycji.  

Pan Franciszek Kupracz oznajmił, że odbyło się w Starostwie Powiatowym spotkanie 
założycielskie Darłowskiej Lokalnej Organizacji Turystycznej w dorzeczu Wieprzy, 
Grabowej i Unieści, która ma kontynuować promocję naszych obszarów. Prowadzącym 
będzie Gmina Miejska Darłowo, a szefem tego jest Pan Starosta.  

W związku z nowelizacją ustawy o gospodarce odpadami odbyło się takie spotkanie       
w powiecie, bo zgodnie ze strategią województwa zachodniopomorskiego „regionalnym 
śmietnikiem” ma być wysypisko w Sianowie i tam wszyscy będą śmieci wozić, za co trzeba  
oczywiście płacić. Zastępczym wysypiskiem jest wskazane wysypisko za Sławnem                      
w Gwiazdowie. Pan Wójt wyjaśnił, co to znaczy „zastępcze wysypisko”. Otóż miasto Sławno 
ubiega się o dwa miliony złotych na sfinansowanie i zrobienie niecki, na sypanie odpadów 
komunalnych i chcą, żeby to było zastępcze, czyli rezerwowe. Oznacza to, że nie będzie ono 
funkcjonować podczas gdy funkcjonować będzie to wysypisko w Sianowie. Dopiero, gdy              
w Sianowie się coś stanie, to wówczas rezerwowe będzie funkcjonować. Pan Wójt zadał               
w związku z tym pytanie dotyczące kto to wszystko będzie utrzymywał. Pan Franciszek 
Kupracz jako Wójt zgłosił akcję do spółki MPGK w tej sprawie, ponieważ chodzi o sprawy 
zwłaszcza ekonomiczne, gdyż jest to blisko i jego zdaniem lepiej być przy tym, niż stać                    
z boku.  Nie wiadomo w tej chwili czym się to wszystko skończy, jednakże będą kolejne 
spotkania w tych sprawach. Pan Wójt oznajmił, że większość osób wie, iż to wysypisko              
w Sianowie ma ograniczone możliwości, a Gmina Miasto Sianów stawia też swoje warunki 
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żeby to poszerzyć. Pan Wójt oznajmił, że jeśli się to nie stanie, to regionalne środowisko, to 
wówczas śmieci będą wędrować do Gminy Rymań, czyli sto kilometrów dalej. Pan Wójt 
wobec tego stwierdził, że chodzi tu o interes, czyli o pieniądze i zadał pytanie dlaczego 
naszym kosztem ma się to dziać? Pan Franciszek Kupracz oznajmił, że Gmina będzie musiała 
się określić, gdyż otrzymała faks „na wczoraj” z zapytaniem: „Ile będzie kosztowała 
likwidacja składowiska śmieci w Krupach?”, padła tam propozycja polegająca na tym, że oni 
sfinansują, pomogą Gminie w granicach osiemdziesiąt pięć procent, żeby zlikwidować to 
składowisko. Pan Wójt oznajmił, że podał kwotę dziesięć milionów sto pięćdziesiąt tysięcy 
jak oni Gminie dadzą, to wówczas będzie likwidowane to składowisko, a w ramach likwidacji 
Gmina wówczas zakupi „takie bryki”, że będzie mogła wozić śmieci nawet i do Szczecina. 
Pan Wójt kontynuując powiedział, że w tym wszystkim chodzi o to, że część odpadów 
energetycznych ma być zagospodarowana między innymi na energetykę, część ma trafiać do 
spalarni, która ma powstać w Koszalinie. Pan Wójt podsumował, że jest to jeden wielki 
kocioł, ale sugerował, że we wrześniu na posiedzeniu Rady Gminy trzeba będzie zająć 
stanowisko w przedmiotowej sprawie. Pan Franciszek Kupracz przy tym oznajmił: „Ja chcę 
tak powiedzieć, że ja wszystko zrobię, żeby nasz grajdołek w Krupach nie był zlikwidowany, 
bo ja już przeżyłem w swoim życiu niedługim takie różne molochy. Wy sobie wyobrażacie te 
wszystkie samochody z rejonu, wszystkie zjeżdżają do tego Sianowa dajmy na to, a nie daj 
Boże do Rymania. Czas, pieniądze, wozić, to ile te śmieci będą kosztować?” Pan Wójt 
powiedział ponadto, że jeśli będą duże koszty jednostkowe, to trzeba będzie dopłacać, a mało 
tego w myśl tych przepisów wychodzi na to, że ten, kto będzie zbierał te śmieci, musi być 
wyłoniony w drodze przetargu, co oznaczałoby, że już praktycznie gminny zakład budżetowy 
nie będzie mógł tego już robić. Wówczas trzeba będzie zapewniać finanse zarówno na śmieci, 
jak i na szkoły, a jest to poważny problem, jednak czysto w Gminie musi być, zwłaszcza                
w Uzdrowisku i miejscowości Wicie.  

Pan Franciszek Kupracz poinformował, że zmieniają się uwarunkowania finansowania 
samorządów Gminy, dlatego też przygotowywana jest taka inicjatywa na zablokowanie 
działań Rządu w sprawie zmiany tego finansowania. „Bo z tego, co tam wyczytałem, no to ja 
tak powiem szczerze mówiąc, no to rola Gminy to tylko będzie kasa taka, przerzucać 
pieniądze. Nie będzie tutaj jakiejś możliwości na inicjatywę, na jakieś oddolne działania na 
samorząd gminny tu w randze Gminy, a tylko trzeba będzie przerzucać pieniążki wyznaczone 
na co. Mało tego są obwarowania takie, że naprawdę bez ulg. Wtedy to tylko potrzebna jest 
Główna Księgowa, nawet nie Wójt, do podpisywania pieniędzy i przekazywania.” Pan Wójt 
oznajmił, że materiał w przedmiotowej sprawie przekaże Komisji Budżetu, aby zajęła 
stanowisko. W tej sprawie Stowarzyszenie Gmin żąda byśmy wsparli to, zwłaszcza poprzez 
zebranie podpisów.  

Pan Wójt przypomniał, że niektórzy myślą, że Gmina Darłowo turystyką żyje, ale 
obecnie w porze żniw odbyło się Forum Rolnicze Powiatu Sławieńskiego. Pan Wójt oznajmił, 
że na terenie Gminy i w okolicy nie ma gdzie tego zboża sprzedać, gdyż likwidacja następuje 
PZZ. Najbliższa sprzedaż zboża możliwa jest w Sławnie, gdzie płacą ile chcą. Pan Wójt 
podkreślił, że to jest bardzo przykre, do tego stopnia, że aż płakać się chce.  

W ostatnim czasie Pan Franciszek Kupracz zajmował się również sprawami 
zagospodarowania ścieków, w związku z czym przypomniał jeszcze, że wiadomym jest, iż 
oficjalnie i formalnie – chociaż niektórym się to nie podoba – Zarządcą Komisarycznym 
Spółki Wodno-Ściekowej jest Pan Jan Lisek. Ponadto większość spraw, które się toczyły w 
Sądach i organach Administracji są zakończone. Przy tym Pan Wójt powiedział, że do końca 
czerwca za ścieki faktury wystawia Spółka kierowana przez Pana Jana Liska, i oni (Zarząd) 
na wystawieniu wszystkich faktur i zbieraniu opłat za odbiór ścieków zakończą swoją 
kadencję. Pan Wójt oznajmił, że umowy ze Spółka są ważne oczywiście w tym zakresie, bo 
Spółka jako organizacja pożytku publicznego zobowiązała się, że będzie za darmo odbierać 
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ścieki. Mówca kontynuując przypomniał, że rurociąg z Bukowa Morskiego jest rurociągiem 
Gminnym, który został wyremontowany przez GZUP. Ponadto mieszkańcy powinni pilnować 
umów, żeby Spółka się wywiązywała ze swoich zobowiązań póki istnieje. Pan Wójt oznajmił, 
że Spółka została organizacją pożytku publicznego i nie płaciła podatku do Gminy                          
w granicach trzydziestu tysięcy złotych, co kosztem Gminy się odbywało. Reasumując nie ma 
żartów ze Spółką, jest to poważna sprawa. Te ścieki oczyszczalnia ścieków odbiera, i bardzo 
dobre wyniki osiągnęła. Pan Wójt zadał pytanie Panu Jerzemu Krzyżanowskiemu czy czuć 
brzydki zapach na wysokości oczyszczalni w Rusku, gdy jedzie się w stronę Porzecza.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo odpowiedział, że nie.  
Pan Jan Różycki Radny Rady Gminy Darłowo śmiejąc się powiedział, że zależy                   

z której strony wiatr wieje, ale jest tak w miarę.  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo kontynuując temat oczyszczalni 

ścieków oznajmił, że będzie zakupiony jeszcze samochód do odbioru osadu. Ponadto na 
dzisiaj faktury wystawiane są głównie dla ośrodków (14 podmiotów) oraz wystawiono 
również faktury za miesiąc lipiec tym, którzy zużyli więcej niż dziesięć metrów sześciennych 
wody w lipcu. Pozostałym osobom nie wystawiono z tego względu, że nawet wysyłka               
i znaczek pocztowy to prawie sześć złotych kosztują, a niektórzy tej wody to prawie w ogóle 
nie zużywają. Faktury będą również wystawione za miesiąc sierpień. Ponadto Pan Wójt 
oznajmił, że wobec tych „opornych”, którzy nie chcą podpisać umowy, wszczynane są 
postępowania na ukaranie, gdyż tak stanowi prawo. Jednak jest jeszcze czas na to, w związku 
z czym pan Wójt zachęcił, żeby zgłaszać się do oczyszczalni celem zawarcia tych umów. 
Kary będą w wysokości do dziesięciu tysięcy złotych.  

W sprawach oświatowych Pan Franciszek Kupracz oznajmił, że będzie rozmawiał      
w stosownym punkcie. Ponadto oznajmił, że w ostatnim czasie pożegnał Proboszcza z Jeżyc. 
Obecnie jest inny Proboszcz. Ponadto Pan Wójt pochwalił Panią Wandę Hańczaryk Sołtys 
Sołectwa Cisowo, za wygospodarowanie pieniędzy sołeckich na remont Kościoła. Mówca 
oznajmił, że jest problem parkingu przy Kościele w Starym Jarosławiu. Pan Wójt oznajmił 
również, że Gmina zaproponowała opiekę nad cmentarzem Żydowskim w zamian za 
przekazanie terenu po drugiej stronie drogi.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo oznajmił, że bardzo dużo osób 
przychodzi do niego w sprawie pracy. Pan Wójt otwarcie powiedział, że to straszna rzecz,               
w dobie dzisiejszej przy obecnej sytuacji ekonomicznej, te firmy, które na terenie Gminy           
i okolicach prowadzą interesy, zwalniają pracowników, głównych księgowych i innych, bo 
przekaz jest elektroniczny i taka jest obsługa. Bardzo dużo ludzi dostało w sezonie 
wypowiedzeń, wobec czego szukają tej pracy, żeby również być ubezpieczonym i szukają 
wsparcia. Tu rola Gminy jest jednak ograniczona. Pan Wójt przypomniał jeszcze, że toczy się 
sprawa w Sądzie związana z rurą przy budowie do Ruska. Z Gazopolem sprawy są 
załatwione.  

Następnie Pan Wójt przeszedł do tematu finansów, przy czym oznajmił, że gmina 
wydaje bardzo dużo środków finansowych na inwestycje, które nie dają efektów na razie, 
zwłaszcza kanalizacja. Wydano na Domasławice, coś tam ciekło i dużo czasu minie jeszcze                
i mały efekt ekonomiczny. Ludzie co prawda zgłaszają się, żeby się podłączyć. Ponadto na 
dzień dzisiejszy gmina ma rachunki pospłacane na bieżąco, jeśli nie to jest mały poślizg. 
Gmina realizuje faktury z festynów, których jest bardzo dużo. Festyny jeszcze będą na terenie 
Gminy. Są to opłaty za kiełbaski, kurczaki itp. gmina ma zapłacone również większe wydatki. 
Kredyt obrotowy w zasięgu wynosi trzy miliony czterysta. Milion czterysta to było 
rozliczenie z Gazopolem, które jest oddane. Pan Wójt oznajmił, że Gmina korzysta z dwóch 
milionów, a praktycznie to z jednego miliona. „Gdybyśmy nie wpłacili tych własnych 
pieniążków na te inwestycje, które nie dają efektu, to byśmy z tych bieżących pieniążków sobie 
żyli można powiedzieć na styku.” Pani Skarbnik temu przytaknęła. Pan Wójt podkreślił, że te 
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dwa miliony, na koniec roku muszą być spłacone, a czasu do końca roku nie zostało dużo. 
Dzisiaj na rachunku podstawowym jest 432 878,48 zł. Wydatki do poniesienia w najbliższych 
dniach wynoszą 420 794,13 zł, w tym rachunki do zapłaty wynoszą 279 414,13 zł oraz środki 
dla GOPS 141 380,00 zł. Pan Wójt oznajmił, że chociaż Regionalna Izba Obrachunkowa 
wyraziła opinie w sprawie stołówki w Bobolinie, to na dzisiaj kuchnia zarobiła już prawie 
osiemdziesiąt tysięcy złotych, co jest do Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie. 
Ponadto Pan Wójt oznajmił, że nie ujęto w tym sprawozdaniu tego, że w sierpniu gmina musi 
wypłacić odprawy nauczycielom z Dobiesławia i Słowina w wysokości około trzystu tysięcy 
złotych. Z inwestycji, które Gmina realizuje sala gimnastyczna w Jeżyczkach jest 
pomalowana i ładnie wygląda. Przy tym pan Wójt oznajmił, że pewien Pan, który wygrał 
przetarg teraz donosy na Wójta pisze, i nie przystąpił do pracy. Pan Wójt oznajmił, że dlatego 
rozbite te prace są. Władze Gminy chcą, żeby ta sala już w tym roku szkolnym 
funkcjonowała, co najmniej od października. W związku z tym, że wygrał przetarg, to w dniu 
dzisiejszym Pan Głuszek przystąpił do prac przy budowie świetlicy w Porzeczu.  

Pan Kazimierz Kołtun Radny Rady Gminy Darłowo oznajmił, że tak, betoniarka już 
stoi.  

Pan Wójt poinformował, że po sezonie, czyli po 15-stym sierpnia Gminy Zakład 
użyteczności Publicznej przystąpi do układania płyt począwszy od miejscowości 
Domasławice i po kolei będzie w miejscowościach układać. Tak zatem ta sytuacja finansowa 
wygląda, jest cienko z gotówką, obwarowania są i trudności, w związku z czym Pan Wójt 
prosił o wyrozumiałość. Gmina prowadzi rozmowy z firmą „wiatrakową”, która czeka na 
dzisiejsze uchwały, żeby dać dowód na to, że Gmina jest wiarygodna. Pan Wójt oznajmił, że 
zobaczymy czym to się skończy, ale podkreślił, że trzeba być optymistą.  

Na tym punkt zakończono. 
/Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Darłowo w okresie miedzy sesjami stanowi załącznik Nr 8 do 
niniejszego protokołu/ 
/Kondycja finansowa stanowi załącznik Nr 9 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 3.  
Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między sesjami. 

Pan Franciszek Kupracz oznajmił, że podjęte uchwały realizowane są zgodnie                       
z obowiązującą procedurą. 

Na tym punkt zakończono. 
/Określenie sposobu realizacji uchwał podjętych na XXI stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 4.  

Interpelacje Radnych.    
Interpelacji Radni nie zgłosili. 
Na tym punkt zakończono. 

 
Ad. 5.  

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na XXI sesji Rady Gminy Darłowo 
oraz w okresie między sesjami.   

Radni Rady Gminy Darłowo w okresie od 27 czerwca 2012 roku do 7 sierpnia 2012 
roku złożyli łącznie jedną interpelację. 

Sołtysi Gminy Darłowo w okresie od 27 czerwca 2012 roku do 7 sierpnia 2012 złożyli 
łącznie dwadzieścia jeden wniosków.  

Na tym punkt zakończono. 
/Informacja w sprawie odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na XXI sesji Rady Gminy Darłowo oraz  w okresie 
między sesjami stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu/     
/Informacja w sprawie odpowiedzi wnioski zgłoszone na XXI sesji Rady Gminy Darłowo oraz w okresie między 
sesjami stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu/     
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Ad. 6.  

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo z działalności w okresie między 
sesjami.   

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił 
sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami.  

 Na tym punkt zakończono. 
/Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo z działalności w okresie między sesjami stanowi załącznik 
nr 13 do niniejszego protokołu./           
 
Ad. 7.  

TRYBUNA OBYWATELSKA. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Pani 

Justynie Osses Sołtys Sołectwa Zielnowo. 
Pani Justyna Osses Sołtys Sołectwa Zielnowo poruszyła sprawę dotyczącą 

przedłużenia działalności funkcjonowania świetlicy w Zielnowie na okres do końca 
października, gdyż nie jest to jeszcze okres grzewczy, a bardzo dużo dzieci na świetlice 
przychodzi. Pani Sołtys podkreśliła, że ta świetlica jest jedynym miejscem, które integruje 
wieś. Pani Justyna Osses oznajmiła, że Świetlica w Zielnowie ma sens bycia, tylko szkoda, że 
nie funkcjonuje cały rok. Mieszkańcy proszą o jej funkcjonowanie chociaż do końca 
października.   

Pan Bogusław Strack ze Stowarzyszenia Rozwoju Miejscowości Wicie zwrócił się 
do Pana Marcelego Glazy Dyrektora Gminnego Zakładu Użyteczności Publicznej w Dąbkach 
w sprawie radykalnego spadku ciśnienia wody w miejscowości Wicie, które jest najsłabsze do 
południa i wieczorem. W związku z zaistniałą sytuacją mówca zapytał, czy da się rade coś                 
z tym spadkiem ciśnienia wody zrobić. Pan Bogusław Strack skierował również pytanie 
zarówno do Pana Wójta, jak i do Radnych czy byłaby jakaś opcja oznakowania ulic                        
w miejscowości Wicie.  

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo poruszyła sprawę dotyczącą 
sprzedanego stawu w miejscowości Cisowo, w związku z czym zwróciła się z prośbą do Rady 
Gminy Darłowo by Radni zanim sprzedadzą jakąkolwiek działkę zastanowili się nad decyzją, 
gdyż sprzedaż tego stawu przyczyniła się niejako do podziału miejscowości. Mówczyni 
oznajmiła, że do tej pory w tych okolicznościach bywała już w Cisowie Policja, gdyż 
mieszkańcy nie mogą dojść do porozumienia, wręcz sytuacje są bardzo nieprzyjemne. Pani 
Sołtys zadała pytanie czy za siedemnaście tysięcy opłacało się dzielić wioskę. Ponieważ we 
wsi są częste interwencje Policji w związku istniejącą sytuacją, która jest bardzo 
nieprzyjemna, mówczyni ponownie zwróciła się do Radnych z prośbą, aby przed sprzedażą 
działek dokładnie sprawdzali zapisy w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego, 
ku przestrodze, aby sytuacja istniejąca w Cisowie nie powtarzała się w innych 
miejscowościach.  

Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie oznajmiła, że w miejscowości Wicie 
nie tylko nie ma oznakowania ulic, ale przede wszystkim nie ma tabliczki z nazwą 
miejscowości, że jest to miejscowość Wicie. Pani Sołtys przypomniała, że brak takiej tablicy 
z nazwą miejscowości zgłaszała kilkakrotnie do Pana Janusza Sobieraja pracownika Urzędu 
Gminy, jak również do Zastępcy Wójta Gminy. Teraz sezon wakacyjny dobiega końca,                   
a tablicy jak nie było, tak nie ma i Pani Sołtys przypuszcza, że pewnie nie będzie. Ponadto 
Pani Małgorzata Żugaj zwróciła się z pytaniem do Pana Wójta, czy miejscowość Wicie są 
jedyną miejscowością w gminie, która nie dostała dofinansowania na festyn? Mówczyni 
oznajmiła, że festyn kosztował ponad pięć tysięcy złotych, natomiast faktury, które Pani 
Sołtys zgłosiła do Urzędu wynosiły ponad tysiąc złotych, na co Pani Sołtys dostała odmowną 
odpowiedź.  
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Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odpowiedział w pierwszej 
kolejności Pani Sołtys Sołectwa Wicie podkreślając, że nie ma dyskryminacji, wręcz wszyscy 
działają na jednakowych zasadach. Wszyscy pokrywają w tym roku koszty festynów z 
własnych środków, głównie sołeckich z roku 2011, albo sobie zaplanowali je na ten rok. to 
dotyczy wszystkich i nie ma jakiś ekstra pieniążków, o czym Pan Wójt przypomniał, iż mówił 
już na poprzednich sesjach. Budżet Gminy został podzielony, przy czym każdy przynajmniej 
na papierze wiedział jakie kwoty ma przydzielone do dyspozycji i był tego gospodarzem. 
Dotyczy to między innymi Strażaków, sportowców, Sołectwa, GZUP i nie ma w tym rezerw. 
Pan Wójt przypomniał, że ostatnio była próba ze strony Starego Jarosławia, żeby na festyn 
pozyskać środki z funduszu alkoholowego. Gmina nie zezwoliła jednak na to, i nie ma 
dyskryminacji – podkreślił Pan Wójt. Odnośnie tych brakujących tablic z nazwą 
miejscowości Pan Wójt oznajmił, że oczywiście Gmina zajmie się tą sprawą, zobaczy ile 
będzie to kosztować i w jakim czasie będzie zrobione, przy czym ustalił, że droga prowadząca 
do miejscowości Wicie jest drogą powiatową, więc leży to w kompetencji powiatu. Na 
zakończenie Pan Wójt oznajmił, że jego zastępca już działa w tej sprawie.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo w sprawie ciśnienia wody 
odpowiedział Panu Bogusławowi Strack, że na to pytanie wyznacza do odpowiedzi Pana 
Marcelego Glazę Dyrektora Gminnego Zakładu Użyteczności Publicznej.   

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo nastepnie odpowiedział Pani 
Wandzie Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo w sprawie stawu, oznajmiając, że ma jednak 
odmienne zdanie w tej sprawie, gdyż odkąd staw został sprzedany to zaczął żyć i został 
zagospodarowany. Staw zaczął wówczas być zagospodarowany, co nie zależy ani od Władz, 
ani od Wójta – oznajmił Pan Wójt, po czym przypomniał, że Pani Sołtys sama twierdziła, że 
gdy było poprzednie pokolenie, to się to pokolenie dogadywało i na te trzy palce tej granicy 
nie dzieliło.  

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo przytaknęła tym słowom Pana 
Wójta i dodała, że kwiatami było zasadzane, natomiast obecnie są śmieci, mieszkańcy jedne 
drugiemu wchodzi w działkę, Policja jest wzywana. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo kontynuując temat podkreślił, ze ta 
sprawa nie dotyczy tylko stawu, gdyż coraz więcej jest takich spraw, że płot czy jakieś inne 
ogrodzenie nie pokrywa się z granicą działki. Geodeci obecnie mają mapy i mogą dokładnie 
wyliczyć te metry. Jednakże w Cisowie jest dwóch takich sąsiadów, z których każdy ma 
dobre nazwisko. Wcześniej się dogadali i napisali nawet oświadczenia, które Pan Wójt 
widział. Następnie po tym gdy się dogadali, poszli do doradców i zaczęły się kłótnie o to. 
Przy tym Pan Wójt oznajmił, że również w Trzmielewie jest podobnie jeśli chodzi                     
o szerokość drogi gminnej. Pan Franciszek Kupracz oznajmił, że takich spraw jest dużo,                      
z czego sporo zaistniało w wyniku „zaleciałości” z poprzednich lat, gdy te sprawy prowadził 
powiat. Pan Wójt oznajmił, że stara się w jakiś sposób godzić, żeby tej złości nie było. 
Podobnie jest w Porzeczu, gdy wiatraki budowano. Wiodący w wyliczeniach jest jednak 
powiat i geodezja. Gmina nie jest stroną w tym wypadku. Strona jest tylko wtedy, gdy jest to 
działka gminna, czy droga gminna.  Pan Wójt sugerował Pani Sołtys by się tym działaniem 
sąsiadów zbytnio nie przejmować, gdyż tak to już jest.   

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że chodzi jej o to, że 
Pan Wójt sprzedał ten staw jako działkę budowlaną. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo zapytał: No i co z tego?  
Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo kontynuowała, że ci mieszkańcy 

kupili to jako działkę budowlaną, a w tej chwili stwierdzili, że nie mogą tego stawu zasypać, 
bo się zorientowali, że tam są dreny poniemieckie w związku z czym jak zasypią ten staw, to 
dojdzie do tragedii, gdyż zaleje okolicznych gospodarzy. Pani Sołtys powiedziała, że w 
związku z zaistniałą sytuacją ma co drugi dzień wizyty, lub spotyka tych ludzi po drodze, 
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którzy wywierają nacisk na Panią Sołtys by załatwiła z Panem Wójtem możliwość odkupienia 
tego stawu z powrotem przez Gminę. Pani Sołtys podkreśliła na zakończenie, że zanim się 
jakąś działkę przekształci, to trzeba wiedzieć jaką działkę się przekształca. Mówczyni 
sugerowała ponadto, że teraz Gmina powinna odkupić tę działkę od mieszkańców, gdyż 
wprowadził ich najpierw w błąd, gdyż staw przekształciła na działkę budowlaną, a teraz nie 
można tam budować, gdyż jak zasypią staw, w którym są dreny poniemieckie, to następne 
gospodarstwa będą pływały, co niestety jest już sprawdzone w niektórych gospodarstwach.   

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo oznajmił, że nikt nikogo nie 
wprowadził w błąd, wręcz każdy widział co kupuje, była zachowana odpowiednia procedura. 
Przy tym Pan Wójt podał przykład pewnych ludzi, którzy są bardzo wykształceni, mają 
kancelarie prawne i kupili działkę w Dąbkach, której obecnie nie chcą, gdyż stwierdzili, że to 
jest las. Pan Wójt oznajmił, by nie zwalać tych spraw na Gminę, ponieważ każdy odpowiada 
za siebie. Na zakończenie Pan Wójt oznajmił w sprawie odkupienia, że                        w 
zależności od ceny, Gmina może się zastanowić nad tym.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odpowiedział Pani Sołtys Sołectwa 
Zielnowo w sprawie przedłużenia funkcjonowania Świetlicy w Zielnowie, że trzeba przyznać, 
że rzeczywiście chociaż jest to mała wioska, to coraz więcej dzieci tam przybywa. 
Jednocześnie Pan Wójt oznajmił, że jest to argument dla tych, którzy chcą świetlice na terenie 
Gminy likwidować. Reasumując Pan Franciszek Kupracz powiedział, że rozważana jest ta 
sprawa, jednakże obecnie będzie tak jak jest. Podobnie w miejscowości Kopnica nie ma 
świetlicy a z biegiem czasu ta potrzeba zaistniała i narasta. Jeśli chodzi o Zielnowo sprawa 
jest w toku rozpatrywania.  

Pani Justyna Osses Sołtys Sołectwa Zielnowo podkreśliła, że sprawa jest bardzo 
ważna z uwagi na fakt, żeby dzieci miały dokąd chodzić.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo oznajmił, że wiele słyszał w tej 
sprawie i wie, że na świetlicę uczęszczają nie tylko dzieci, ale i rodzice.  

Pani Justyna Osses Sołtys Sołectwa Zielnowo powiedziała, że zarówno dzieci, 
rodzice, jak i turyści przychodzą na świetlicę.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo oznajmił, iż myśli, że sprawa 
będzie rozwiązana już w przyszłym tygodniu.  

Pan Mieczysław Wrona Sołtys Nowego Jarosławia nawiązał do wytyczania dróg 
przez „wiatrakowców”. Pan Sołtys oznajmił, że ci, którzy wytyczają, chodzą, mierzą i nie 
wiadomo kiedy i wchodzą ludziom w pola. Mówca oznajmił, że osobiście miał do czynienia                
z nimi, gdyż mu dwa metry w pole weszli, co im udowodnił. Mieszkańcy wsi chcą znać 
terminy prac tych geodetów, gdyż chcą dopilnować sprawy. Ponadto ludzie płacą podatki                  
i nie chcą być pozostawieni na pastwę losu. Pan Sołtys wyraził potrzebę aby władze Gminy 
przemówiły tym inwestorom, by szanowali rolników. Ktoś musi im to konkretnie powiedzieć. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że mieszkańcy nie chcą 
zrozumieć, albo naprawdę przeceniają rolę Gminy. Prawnie i formalnie to ta sprawa na dzisiaj 
wygląda tak, że stroną, czy gmina ma do powiedzenia coś tylko wtedy, gdy jest to działka 
Gminy. Natomiast jeśli działka nie jest gminna to stronami są ci właściciele działek 
przyległych. Rzecz polega na tym, że każdy może wymierzyć granice i zaznaczy je, co komuś 
się nie podoba lub ma inne zdanie, to wtedy jest tak zwane wyznaczenie granic przez 
odpowiednią procedurę, a ci co przylegają do tych granic bezpośrednio biorą w niej udział. 
Jeśli mierzone jest nie tak jak potrzeba, wówczas trzeba pisać do Starosty. Jeśli mieszkańcy 
będą pisać do Gminy, gmina prześle te pisma do Starosty, zgodnie z jego kompetencją. 
Starostwo to ewidencjonuje, ale głos znaczący mają geodeci, znaczące jest prawo geodezyjne, 
ci, którzy cała tę procedurę przeprowadzają. Gmina nie bierze w tym udziału. 
Odpowiedzialność ponoszą geodeci. Gmina nie umywa rąk od tego rodzaju spraw, ale nie 
leżą one w jej kompetencji.  
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Pan Piotr Skoczek Radny Rady Gminy Darłowo i Sołtys Sołectwa Dobiesław 
zwrócił się do Pana Wójta, jego Zastępcy oraz Przewodniczącego Rady o pomoc przy drodze 
Dobiesław-Jeżyczki, która jest głównym ciągiem do Gminy, pracy, sklepów. Pan Radny                   
i Sołtys zarazem chciał dowiedzieć się jakie kroki są poczynione w sprawie tej drogi. Mówca 
podkreślił, że wskazana droga jest w stanie tragicznym. Pan Piotr Skoczek oznajmił ponadto, 
ze w sprawie tej drogi spotkał się już z Panem Starostą Sławieńskim, ale dowiedział się, że 
nie ma pieniędzy.   

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo zapytał przedmówcę o jaką pomoc 
chodzi. Pan Wójt powiedział, by Przedmówca określił się, bo jak dadzą cztery miliony, to 
będzie tam dywanik. Starostwo nie ma pieniędzy. Mają zaledwie na łatanie dziur. Pan Wójt 
już próbował załatwić tę sprawę w Starostwie.  

Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie podziękowała Radnym Panu Jerzemu 
Krzyżanowskiemu oraz Panu Jarosławowi Michalskiemu za pomoc w organizacji festynu.  

Pan Marceli Glaza Dyrektor Gminnego Zakładu Użyteczności Publicznej 
odpowiedział Panu Bogdanowi Strack w sprawie spadku ciśnienia wody w miejscowości 
Wicie, przy czym oznajmił, że kilkakrotnie interweniował w przedmiotowej sprawie, awaria 
była usuwana, jednakże po kilku dniach pojawiała się ponownie. Pan Dyrektor stara się 
unormować tę sprawę aby ciśnienie wody było bardziej stabilne.  

Pan Bogusław Strack ze Stowarzyszenia Rozwoju Miejscowości Wicie oznajmił, 
że na pierwszym piętrze nie ma prawie wcale wody.  

Pan Marceli Glaza Dyrektor Gminnego Zakładu Użyteczności Publicznej 
oznajmił, iż nawet nie otrzymał żadnego telefonu w tej sprawie.  

Pan Bogusław Strack ze Stowarzyszenia Rozwoju Miejscowości Wicie oznajmił, 
że troszeczkę tej wody kapie, wobec czego nikt nie powie, że nie ma wody. Ponadto mówca 
poruszył temat budowy, rozbudowy, wzmocnienia wałów w kierunku Wicia. Następnie           
w związku z tym zadał pytanie Panu Wójtowi czy rozmawiał z wykonawcą na temat 
ewentualnego przywrócenia stanu dróg do pierwotnego. Czy Pan Wójt rozmawiał w tym 
temacie, aby tego Wicia nie rozjechali wykonując tę inwestycję.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odpowiedział, że ma kontakt              
z tymi, którzy wygrali przetarg na wykonanie tej inwestycji wzmocnienia nadbrzeża, po czym 
oznajmił, że z tego co jest mu wiadome wykonawca tak sobie to zorganizował, że przez 
miejscowość Wicie nie będzie jeździł, a ponadto również odstąpił od przejazdu przez 
miejscowość Cisowo. Wykonawca dogadał się z władzami Miasta Darłowo, że będą jeździli 
obwodnicą Jana Pawła II, obok droga jest w prawo, którą wyremontują. Pan Wójt oznajmił, 
że źle się stało, że z tamtej strony nie chcą jeździć, ponieważ były plany dogadane z Urzędem 
Morskim, że zrobiona byłaby droga chociażby w Wiciu. Jednak inwestorzy unikają wszelkich 
dodatkowych robót.  Kamienie będą wozić koleją do stacji, skąd przez Darłowo obwodnicą na 
miejsce. Także ani przez Kopań, ani przez Wicie nie będą te materiały dostarczane.  

Pani Zofia Krakowiak Radna Rady Gminy Darłowo i Sołtys Sołectwa Kopań 
oznajmiła, że chyba nic z tego nie będzie.  
 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Nikt się już nie zgłosił. Pan Jarosław Michalski 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo ogłosił dziesięć minut przerwy.  

Na tym punkt zakończono. 
 
Po przerwie w obradach XXII sesji na ustawowy stan piętnastu radnych, uczestniczyło 

czternastu Radnych Rady Gminy Darowo, co stanowi kworum do podejmowania 
prawomocnych decyzji.  
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Ad. 8.    
Zestawienie sprzedaży działek za I półrocze 2012 roku: 
Zestawienie sprzedaży działek za I półrocze 2012 roku stanowi załącznik Nr 14 do protokołu/ 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przypomniał, że 

resortowe komisje Rady Gminy Darłowo analizowały przedstawione przez Wójta Gminy 
Darłowo zestawienie sprzedaży działek za I półrocze 2012 roku.  

 Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca zestawienia sprzedaży 
działek za I półrocze 2012 roku jest pozytywna.  

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca zestawienia sprzedaży działek za I półrocze 2012 roku jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Pan Przewodniczący przystąpił do 

głosowania nad przyjęciem zestawienia sprzedaży działek za I półrocze 2012 roku. 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że zestawienie 
sprzedaży działek za I półrocze 2012 roku zostało przyjęte jednogłośnie.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych głosując: 
14 głosów za,  
0 głosów przeciw,  
0 głosów wstrzymujących”. 

Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 9.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo dla lokalizacji 
farmy elektrowni wiatrowych wraz ze strefą oddziaływania i urządzeniami 
infrastruktury towarzyszącej. Druk Nr 1/2012XXII 
/Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Darłowo dla lokalizacji farmy elektrowni wiatrowych wraz ze strefą oddziaływania           
i urządzeniami infrastruktury towarzyszącej stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu/ 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                   
z uzasadnieniem. 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna.  

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
14 głosami za,  
0 głosami przeciw  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę Nr XXII/180/2012 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo dla lokalizacji 
farmy elektrowni wiatrowych wraz ze strefą oddziaływania i urządzeniami 
infrastruktury towarzyszącej.   
/Uchwała Nr XXII/180/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/ 
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Ad. 10.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo dla lokalizacji 
farmy elektrowni wiatrowych wraz z urządzeniami infrastruktury towarzyszącej.  
Druk Nr 2/2012XXII 

/Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Darłowo dla lokalizacji farmy elektrowni wiatrowych wraz z urządzeniami infrastruktury 
towarzyszącej stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/ 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                   
z uzasadnieniem. 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna.  

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
14 głosami za,  
0 głosami przeciw  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę Nr XXII/181/2012 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo dla lokalizacji 
farmy elektrowni wiatrowych wraz z urządzeniami infrastruktury towarzyszącej. 
/Uchwała Nr XXII/181/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu/ 

 
Ad. 11.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. (działka nr 146/2 w obrębie Dąbki) Druk Nr 3/2012XXII 

/Projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik 
nr 19 do niniejszego protokołu/ 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                   
z uzasadnieniem.  

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna.  

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
Pan Józef Szymacha Radny Rady Gminy Darłowo zapytał czy sąsiedzi zostali 

powiadomienie o tym, że ta działka została wystawiona do sprzedaży.  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odpowiedział, że formalnie sołectwo 

było powiadomione.  
Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo oznajmił, że mapki są niedokładne, 

następnie poprawił się, że jednak mapki są dokładne, ale źle opisane, ponieważ tą działkę 
trudno jest znaleźć. Pan Radny zaproponował, żeby jeśli nie ma w komputerze, to odręcznie 
wpisać nazwy ulic. Ponadto oznajmił, że ważnym jest by Rady Sołeckie opiniowały sprzedaż 
działek, żeby po latach można było łatwo wrócić do tego.  
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Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odpowiedział, że Gmina wysyła 
zawiadomienia do Sołtysów Sołectw w sprawie sprzedaży nieruchomości.  

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo kontynuował temat, że Sołtys 
wywiesza to na tablicy ogłoszeń, ale nie wydaje opinii.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo oznajmił, że na zawiadomieniu jest 
napisane, że na opinię ma czternaście dni.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo wobec braku dalszych 
głosów w dyskusji przystąpił do głosowania nad podjęciem uchwały.  
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością głosów, tj.: 
13 głosami za,  
0 głosami przeciw  
1 głosem wstrzymującym 
podjęła uchwałę Nr XXII/182/2012 w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo.  
/Uchwała Nr XXII/182/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 12.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odmowy przekazania zadania 
własnego. (dot. założenia i prowadzenia gimnazjum integracyjnego) Druk Nr 4/2012XXII 
/Projekt uchwały w sprawie odmowy przekazania zadania własnego stanowi załącznik nr 21 do niniejszego 
protokołu/ 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                  
z uzasadnieniem. Ponadto Pan Wójt wyjaśnił, że przekazanie zadania własnego, wiąże się                
z konsekwencjami, między innymi chodzi o dowóz, koszty, a ponadto w Gminie tych dzieci 
za dużo nie ma.  

Radny Pan Łukasz Staniszewski Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej 
poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
14 głosami za,  
0 głosami przeciw  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę Nr XXII/183/2012 w sprawie odmowy przekazania zadania własnego. 
/Uchwała Nr XXII/183/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu/ 

 
Ad. 13.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 
2012 rok. Druk Nr 5/2012XXII 
/Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2012 rok stanowi załącznik nr 23 do 
niniejszego protokołu/ 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo oddał głos Pani Violetcie Kolanek 
Skarbnik Gminy.  

Pani Violetta Kolanek Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały wraz                              
z uzasadnieniem.  

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna. 
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Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

Radny Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia 
poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

Radny Pan Łukasz Staniszewski Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej 
poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
Pan Idzi Krawczyk Radny Rady Gminy Darłowo zapytał o zapis dotyczący 

zwiększenia wydatków o siedemnaście tysięcy, czy wynika on ze składowej z całego roku.  
Pani Violetta Kolanek Skarbnik Gminy Darłowo wyjaśniła, że ta kwota przeznaczona 

jest na usługi pocztowe.  
Więcej głosów w dyskusji nie było.  

W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
14 głosami za,  
0 głosami przeciw  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę Nr XXII/184/2012 w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 
2012 rok. 
/Uchwała Nr XXII/184/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 14.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 
Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie. Druk Nr 6/2012XXII 
/Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Darłowie stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  
przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
Pan Idzi Krawczyk Radny Rady Gminy Darłowo zadał pytanie Panu Janowi 

Małeckiemu Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej czy Sąd uchylił decyzje na korzyść, czy 
na niekorzyść.  

Pan Jan Małecki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo 
odpowiedział, że do ponownego rozpatrzenia.  

Pan Janusz Sokoliński  Zastępca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Darłowie wyjaśnił, że decyzje były uchylone, więc były do ponownego rozpatrzenia 
sprawy, czyli wróciły do pierwszej instancji, wskutek czego ponownie przeprowadza się całe 
postępowanie. Mówca oznajmił, że w związku z tym ponownie sprawa była rozpatrywana,      
a Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej zaopatrzył się w dodatkowe dokumenty służące jako 
dowód w sprawie.  

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
przypomniał, że na początku były skarżącemu przyznane dwa świadczenia, a decyzje były 
pozytywne, a zasiłek celowy nie został przyznany dlatego, że… 

Pan Janusz Sokoliński  Zastępca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Darłowie wchodząc w słowo wyjaśnił, że skarżący starał się o zasiłek stały dla osób 
samotnych. Jednakże Pan Skarżący jest w związku małżeńskim z żoną, z która mają jedynie 
rozdzielność majątkową. Natomiast rozdzielność majątkowa nie świadczy, że on jest 
samotny.  Skarżący z małżonką nadal wspólnie prowadzą wspólne gospodarstwo domowe. 
Ten Pan gotuje, żyje w tych samych pomieszczeniach, wychowuje wspólnie dzieci i opłaty 
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ponoszone są przez współmałżonkę. Tego Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej się trzyma, 
dlatego wydana została decyzja odmowna.  

Pan Jan Małecki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo oznajmił, 
że to wszystko jest dokładnie opisane w tym uzasadnieniu, wobec czego proponował żeby 
zainteresowani zapoznali się z tym szczegółowym uzasadnieniem.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo zadał pytanie Panu Januszowi 
Sokolińskiemu czy GOPS prowadzi listy osób uprawnionych do odbierania żywności. 

Pan Janusz Sokoliński  Zastępca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Darłowie odpowiedział, że tak. Sprawa polega na tym, że każda sprawa zgłaszającej się 
osoby jest rozpatrywana, w związku z czym żywność przyznawana jest, bądź nie. Pomoc 
żywnościowa z Banku Żywności w znacznej większości jest przyznawana. W trakcie tej 
sprawy zarzucono nam, że Pan wziął żywność tylko jeden raz. Pan Janusz Sokoliński 
tłumaczył, że GOPS nie może sobie pozwolić jako ośrodek, że będzie dzwonić do każdego, 
kto dostał informację, że jest uprawniony do pobierania żywności. GOPS również w tej 
sytuacji nie wysyła listów, że na przykład za dwa dni będzie żywność. Mówca wyjaśniał, że 
informacja taka jest publikowana na stronie internetowej Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej, także dodatkowo na tablicy ogłoszeń ośrodka, również na wszystkich drzwiach 
Ośrodka. Informacja roznosi się błyskawicznie między osobami. Dzisiaj przykładowo GOPS 
otrzymał informację, że kolejna dostawa będzie dwudziestego, więc została ona już 
opublikowana. Mówca zaznaczył, że jest wystarczająco dużo czasu, i każdy ma prawo 
skorzystać z tej żywności.     

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo zadał kolejne pytanie. Czy 
wobec tego, że ta lista osób istnieje, a GOPS wie ile jest osób, ile jest towaru do 
rozdysponowania, więc to chyba prosta sprawa podzielić to na ilość osób. Pan Radny 
oznajmił, iż dziwią go sytuacje tego rodzaju, że w dniu w którym ta żywność, te dary są 
rozdawane, że tworzą się jakieś kolejki, tworzą się jakieś listy w tych kolejkach, ludzie stoją 
od godziny piątej rano, czy nawet wcześniej po to, gdyż twierdzą, że im nie wystarczy. 
Zdaniem Pana Jerzego Krzyżanowskiego osoba mająca prawo otrzymać dary jest na tej liście, 
która prawdopodobnie jest chyba publiczna.  

Pan Janusz Sokoliński  Zastępca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Darłowie oznajmił, że danych osobowych nie może udostępnić, czyli podawać do 
publicznej informacji, że Pan Iksiński jest na liście osób zakwalifikowanych. Pan Janusz 
Sokoliński wyjaśnił, że Pan Iksiński ma dokument, który potwierdza, że ma prawo do odbioru 
darów. Następnie Mówca wyjaśnił, ze Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej gdy otrzymuje 
informację o dostawie żywności, to wie ile na przykład ton tej żywności będzie przywiezione. 
Na przykład osiem ton żywności w poszczególnych asortymentach, które są ułożone na 
paletach. Z tego na przykład pół tony tego produktu, pół innego i siedemset pięćdziesiąt 
kilogramów jeszcze innego itd. To wszystko trzeba następnie podzielić, przy czym GOPS 
stara się zrobić pewnego rodzaju analizę ile osób w poprzednim razie żywność otrzymało.    
„W momencie, w którym wiemy że wzięło osiemset osób, doliczamy osiemset pięćdziesiąt, bo 
wiemy, że mamy na przykład te osiemset, dziewięćset osób uprawnionych. Nie liczymy pełnej, 
ale zawsze jest więcej osób przewidzianych do odbioru niż w poprzedniej dostawie. Dlatego u 
nas nie ma takiej sytuacji jak w MOPS’ie – przepraszam bardzo – że Państwo sobie, kto 
pierwszy przyjdzie ten odbierze. Pierwszego dnia wszyscy dostają możliwie cały asortyment, 
jedynie różnica polega na tym, jeśli – sami Państwo wiecie – jest gramatura danego 
produktu: Jeśli jest to czterysta gram, tak? I okazuje się, że tych czterystu gramowych 
opakowań jest siedemset, no to niestety nie podzielimy tego, prawda? Więc pierwsze 
siedemset osób dostanie ten produkt. Tak staramy się dzielić, żeby dostawały. Nigdy niema 
sytuacji, że osoba przychodząca pierwszego dnia nie dostanie danych produktów. Zazwyczaj 
wydajemy jeszcze kolejnego dnia, a zdarza się, że jeszcze przez kolejnych dziesięć.” 
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Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo oznajmił, że z tego co słyszy, 
okazuje się, że jest to problem techniczny ze względu na sposób podzielenia tego 
wszystkiego, i dlatego się tworzą te kolejki. Pan Radny oznajmił, że aby uniknąć tych kolejek 
najlepiej trzeba byłoby podzielić te produkty na równo, no ale są to produkty niepodzielne. 
Dlatego są te kolejki.  

Pan Janusz Sokoliński  Zastępca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Darłowie oznajmił, że wie, iż te kolejki zaczynają się o godzinie piątej. Następnie dla 
porównania oznajmił, że w MOPS zaczynają się one dzień wcześniej, a już o godzinie 
osiemnastej są już spore kolejki, gdzie stworzony jest już komitet kolejkowy z listą osób 
dosłownie. Pan Kierownik ponadto powiedział, że poprzednim razem przy odbiorze darów 
spotkał się z pewną sugestią mającą na celu rozwiązanie tego problemu. Wymyślono coś w 
rodzaju loterii. Czyli wszystkie osoby losowałyby kolejność odbioru żywności, żeby móc 
dostać żywność. Pan Kierownik powiedział, że w naszej Gminie czegoś takiego nie ma, gdyż 
jest przewidziana określona gramatura, ilość osób niemniejsza niż pierwsze, bo zazwyczaj 
zostaje towar. Po prostu na tej zasadzie to się odbywa. Nie da się przełożyć każdemu. Chociaż 
można byłoby tak zrobić, ale nie każdy odbiera tę żywność. Nie można sobie pozwolić na 
trzymanie tego przez pół miesiąca, czy miesiąca dlatego jeszcze, ponieważ produkty 
żywnościowe są o krótkim terminie przydatności i się popsują. Pan Janusz Sokoliński 
przypomniał ponadto o zapisie w dokumencie z Bankiem Żywności, że GOPS nie może mieć 
ani jednego kilograma straty, lecz cała żywność musi trafić do osób potrzebujących i nie 
może być sytuacji, że coś się wysypało, bądź spleśniało. Pan Kierownik oznajmił, że wszyscy 
Państwo muszą zrozumieć, że Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej nie może cały tydzień 
czekać aż ktoś przyjedzie po to, a GOPS ze swojej strony nie może sobie pozwolić, żeby 
dowieźć każdemu do domu. Tak to jest i tak to wygląda.   

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
oznajmił, że kiedyś odebrał dary dla pewnej osoby, której przysługiwały i stwierdził, że 
trudno jest. Można różnie patrzeć na to, bo jeżeli otwiera się na przykład o godzinie ósmej na 
przykład, no i każdy wówczas przyjeżdża, a niekiedy ponad pięćdziesiąt osób na raz. To jest 
taki moment, że jest tych ludzi dużo. Pan radny zauważył, że po godzinie, dwóch zostaje parę 
osób. Pan Jan Małecki oznajmił, że gdy był po godzinie jedenastej, to był tam sam.  

Pan Janusz Sokoliński  Zastępca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Darłowie przytaknął, że o godzinie jedenastej często już nikogo nie ma. Często 
przyjeżdżają matki z dzieckiem na rekach. Można upoważnić kogoś, czy sąsiada, czy inną 
osobę do odbioru tej żywności. To jest tylko kwestia życzliwości i dogadania, takiego życia    
w społeczeństwie. Niemożna dać się zwariować, żeby czekać po godzinie pierwszej. Pan 
Janusz Sokoliński oznajmił, że gdy zdarza się iż on pierwszy otwiera i jest pierwszym 
wydającym te dary, wówczas pyta się pierwszej osoby, która przyszła po dary, o której 
przyszła i dlaczego tak wcześnie, ponieważ i tak tej żywności nie zabraknie.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo oznajmił, że niby tak, ale tu w 
grę wchodzi kwestia co dostanie ta osoba.  

Pan Janusz Sokoliński  Zastępca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Darłowie powiedział, że zdarzyła się sytuacja, gdy jeden pan przyjechał o godzinie drugiej 
w nocy. Następnie przypomniał, że zadał temu panu pytanie, czy on się bał, że o godzinie 
siódmej nie dostanie na przykład tego sera? Pan Janusz twierdził, ze podawał to na 
przykładach.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo przypomniał Panu 
Kierownikowi, iż Pan Kierownik sam powiedział, że jeżeli jest na przykład jakiegoś towaru 
siedemset sztuk, no to wiadomo, że wszyscy nie dostaną tego. 
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Pan Janusz Sokoliński  Zastępca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Darłowie zwrócił uwagę, aby zauważyć, że te minimum siedemset sztuk, to jest minimum. 
Po czym zadał pytanie ile osób musi odebrać na siedemset osób, żeby zabrakło.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo oznajmił, że próbuje tylko 
zrozumieć ten sposób wydawania żywności.  

Pan Janusz Sokoliński  Zastępca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Darłowie zwrócił uwagę ponadto na pewną kwestię. Oznajmił, że ludzie stoją w tej kolejce 
i widzą, że osoba przed nimi bierze i w żaden sposób ni pomogą tej osobie nieść, żeby było 
szybciej, żeby mogli wrócić dalej do tej kolejki, żeby móc szybciej odebrać te dary. Ludzie 
jednak wolą popatrzeć i ręce zawinąć, a później gdy oni odbierają, to maja pretensję do 
pozostałych, że patrzą i temu nie chcą pomóc. Niestety jest takie zimne podejście ludzi wobec 
innych.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy zwrócił uwagę, aby dyskusja 
nie odbiegała od tematu obrad.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powołał się na fakt iż skarżący 
stwierdził w skardze, że nie dostał żywności, dlatego jest to temat związany.  

Pan Janusz Sokoliński  Zastępca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Darłowie zwrócił uwagę, że informacja o wydawaniu żywności jest publikowana i 
ogólnodostępna. 

Pan Idzi Krawczyk Radny Rady Gminy Darłowo zauważył, że skarżący w swojej 
skardze zarzucił, iż nie jest robiona aktualizacja należności tej pomocy, że na przykład dzieci 
niektórych dorosły, wyszły z domu, a oni ciągle pobierają żywność na te dzieci.   

Pan Janusz Sokoliński  Zastępca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Darłowie wyjaśnił, że każdy otrzymuje żywność zgodnie z decyzją administracyjną 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, o określonej wysokości. „Bardzo proszę wziąć sobie 
jakąkolwiek naszą decyzję, informacje o tym, że o wszelkich zmianach tyczących się… tam jest 
mowa o finansach w danej rodzinie, zmiany liczby osób w danej rodzinie, należy niezwłocznie 
powiadomić Ośrodek i my na tej podstawie powinniśmy podjąć decyzje i my je podejmujemy. 
A teraz jest kwestia tego, jak każdy biorący podchodzi rzetelnie do tych zapisów. No niestety 
my też nie możemy co miesiąc jeździć do każdej rodziny i dopytywać, czy Iksińskiego córka 
wyjechała, czy coś innego. Aczkolwiek jeśli są informacje, że zmienił się status w rodzinie, to 
wtedy podejmujemy odpowiednie kroki.” 

Pan Piotr Skoczek Radny Rady Gminy Darłowo zadał pytanie dlaczego opinii Rady 
Sołeckiej nie bierze się pod uwagę.  

Pan Janusz Sokoliński  Zastępca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Darłowie zapytał, co opinia Rady Sołeckiej miałaby wnieść do sprawy. 

Pan Piotr Skoczek Radny Rady Gminy Darłowo odpowiedział, że byłaby to jakaś 
pomoc w sprawie poprzez wniesienie informacji o statusie tej rodziny, czy biedzie, lub coś                 
w tym rodzaju.  

Pan Janusz Sokoliński  Zastępca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Darłowie zapytał, czy Rada Sołecka wystąpiła z takim pismem? 

Pan Piotr Skoczek Radny Rady Gminy Darłowo odpowiedział, że nie. 
Pan Janusz Sokoliński  Zastępca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Darłowie kontynuując, powiedział tak, że o pomoc społeczną może starać się każda osoba, 
ale ta osoba nie musi być strona w tym postępowaniu. Każda osoba, bądź instytucja widząca, 
że jest potrzeba udzielenia takiej pomocy może zwrócić się do Ośrodka o pomoc dla danej 
osoby. „Jeśli Państwo nie występujecie, no to my za przeproszeniem nie mamy takiej wiedzy. 
Aczkolwiek współpraca z wieloma Paniami Radnymi, czy z Sołtysami, jeśli jest sytuacja, że 
zwrócicie się do nas z informacją, że coś się dzieje w danej rodzinie, to my staramy się zawsze 
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tam jechać, sprawdzić i jeśli jest taka potrzeba pomóc. Jeśli Rada Sołecka ma życzenie 
wystąpić do Ośrodka Pomocy Społecznej bardzo proszę, jesteśmy otwarci.”   

Pan Mirosław Gałuszkiewicz Radny Rady Gminy Darłowo potwierdził słowa Pana 
Kierownika GOPS, gdyż zdarzało się, że była potrzeba zgłoszenia kogoś do pomocy, wobec 
czego GOPS zawsze przyjeżdżał i nie było z tym nigdy problemu.  

Pan Jan Różycki Radny Rady Gminy Darłowo również oznajmił, że i on nie miał z 
tym problemu.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo zawrócił uwagę, że Panu Piotrowi 
Skoczkowi nie chodziło o to, żeby dawać, lecz o to, żeby nie dawać.  

Pan Piotr Skoczek Radny Rady Gminy Darłowo przytaknął Panu Wójtowi, 
oznajmiając, że najwyraźniej Panowie go nie zrozumieli i wszystko na ten temat.  

Pan Janusz Sokoliński  Zastępca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Darłowie oznajmił, wobec powyższego, że to jest kwestia tego rodzaju współpracy 
odnosząca się do wyjawienia takich sytuacji. GOPS nie może udzielić informacji 
zastrzeżonych ochroną danych osobowych, jednak zdarza się że mając stosowne podstawy 
udziela decyzji odmownych.  

Nikt więcej nie zabrał głosu w dyskusji.  
Pan Jarosław Michalski podziękował za głosy w dyskusji i przystąpił do głosowania.  

W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
14 głosami za,  
0 głosami przeciw  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę Nr XXII/185/2012 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 
Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie.  
/Uchwała Nr XXII/185/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 15.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości opłat za zajęcie pasa 
drogowego. Druk Nr 7/2012XXII 
/Projekt uchwały w sprawie wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego stanowi załącznik nr 27 do niniejszego 
protokołu/ 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                   
z uzasadnieniem. Ponadto wyjaśnił, że przygotował się do rozmowy wraz z Panem Januszem 
Sobierajem zajmującym się z Urzędu drogami oraz Panią Mecenas, gdyż dotychczasowa 
uchwała o stawkach jest zmieniana na prośbę firm zajmujących się budową farm wiatrowych 
na terenie Gminy Darłowo. Główny wpływ na te zmiany mają czynności związane                           
z instalowaniem w drodze urządzeń nie związanych z zarządzaniem drogami. Gmina w 2007 
roku ustaliła stawkę proporcjonalną wynoszącą dwieście złotych. Pan Wójt oznajmił, że 
każdy liczy, a zwłaszcza firmy wiatrakowe umieją liczyć, mało tego nie skorzystali, a gdzie 
nie musieli, albo musieli, wchodzą w tereny prywatne i kable kładą. Generalnie chodzi o to, 
żeby te kable były w drogach, i wówczas te drogi się wyremontuje. Gmina z tymi firmami 
doszła do konsensusu w tej sprawie, w związku z tym przyjęli taką stawkę. Dla Gminy będzie 
z tego tytułu większy w tej formie niż był wcześniej.  

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna.  

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
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Pan Idzi Krawczyk Radny Rady Gminy Darłowo zapytał czy czterdzieści złotych 
będzie na terenie zabudowanym, a poza tym terenem będzie dwadzieścia?  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo wyjaśnił, że nie. Stawki dotyczą 
każdego miesiąca.  

Pan Idzi Krawczyk Radny Rady Gminy Darłowo przeprosił, gdyż się pomylił. 
Na tym dyskusję zakończono.  

W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
14 głosami za,  
0 głosami przeciw  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę Nr XXII/186/2012 w sprawie wysokości opłat za zajęcie pasa 
drogowego. 
/Uchwała Nr XXII/186/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 16.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stanowiska Rady Gminy Darłowo 
dotyczącego działań Ministerstwa Sprawiedliwości zmierzających do likwidacji Sądu 
Rejonowego w Sławnie. Druk Nr 8/2012XXII 
/Projekt uchwały w sprawie stanowiska Rady Gminy Darłowo dotyczącego działań Ministerstwa 
Sprawiedliwości zmierzających do likwidacji Sądu Rejonowego w Sławnie stanowi załącznik nr 29 do 
niniejszego protokołu/ 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                   
z uzasadnieniem. Reasumując Gmina nie zgadza się z likwidacją Sądu Rejonowego                         
w Sławnie.   

Radny Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia 
poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest większością głosów 
pozytywna. Jednakże Pan Radny Różycki wyraził swoją osobistą negatywna opinię                 
w przedmiotowej sprawie.   

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością głosów, tj.: 
12 głosami za,  
1 głosem przeciw  
1 głosem wstrzymującym 
podjęła uchwałę Nr XXII/187/2012 w sprawie stanowiska Rady Gminy Darłowo 
dotyczącego działań Ministerstwa Sprawiedliwości zmierzających do likwidacji Sądu 
Rejonowego w Sławnie. 
/Uchwała Nr XXII/187/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 17.   

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 
dotacji dla szkół, przedszkoli o raz niepublicznych zespołów wychowania 
przedszkolnego i punktów przedszkolnych prowadzonych na terenie Gminy Darłowo. 
Druk Nr 9/2012XXII 
/Projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół, przedszkoli o raz 
niepublicznych zespołów wychowania przedszkolnego i punktów przedszkolnych prowadzonych na terenie 
Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu/ 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                   
z uzasadnieniem. Pan Wójt swoją wypowiedź nawiązał, do kontroli przeprowadzonej przez 
Regionalną Izbę Obrachunkową w Szczecinie, w wyniku której zarzucono nieprawidłowości. 
Pan Wójt oznajmił, że 25 czerwca RIO przysłało pismo w którym określa jak te szkoły 
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miałyby funkcjonować. Spawa ta jest problematyczna nie tylko w naszej Gminie, ale również 
u innych Wójtów, Burmistrzów. Pan Wójt omówił na przykład jako ważniejszy § 5, gdyż 
ważne jest ustalenie stawek na funkcjonowanie tych szkół. Ponadto Pan Wójt oznajmił, że 
zasady określone w uchwale będą dotyczyły szkół publicznych i niepublicznych. W tych 
okolicznościach wyjaśnił Pan Wójt, że nie będzie już próśb w nieskończoność, żeby Gmina 
tylko miała dawać pieniążki i dawać je w nieskończoność. Te zasady muszą być z góry 
określone. Sprawdziły się one podczas funkcjonowania szkoły w Jeżyczkach, co jest główną 
intencją. W przedmiotowej uchwale chodzi o przygotowanie przedszkolne (zerówkę),                       
o szkoły podstawowe i gimnazjum.  

Pani Gustawa Sielska Inspektor Oświaty oznajmiła, że pierwsza uchwała o dotacjach 
dla szkół była podjęta w 2008 roku. Na przestrzeni tego czasu wyłoniło się szereg zmian, 
więc sprawy te nie do końca były jasno przedstawione. Na przykład zasady podane w § 3 pkt 
3. Jeżeli Gmina będzie miała pieniążki, to może dać więcej.  Jednakże przy tym należy 
pamiętać, że jest zasada, która określa wysokość i możliwość przyznania tych pieniędzy.                    
W poprzednich uchwałach w § 2 był wydzielony przy szkole oddział przedszkolny. W nowej 
uchwale tego niema, ponieważ oddział przedszkolny jest przy szkole podstawowej, gdyż na 
terenie Gminie Darłowo nie ma przedszkoli. W uchwale jest mowa o przedszkolach 
niepublicznych, o wychowaniu przedszkolnym, o zespołach wychowania przedszkolnego, 
punktach przedszkolnych, o niepublicznej szkole podstawowej o uprawnieniach szkoły 
publicznej z oddziałami integracyjnymi i oddziałami zerowymi, przedszkolnymi przy szkole 
podstawowej, gdyż w Gminie nie ma przedszkoli. Przedszkola są w Gminach ościennych, 
między innymi w Darłowie, Sianowie, Malechowie i Sławnie. Pieniążki na dzieci 
uczęszczające do tych przedszkoli są do 75%, co wynika z § 3 ust. 1. W Gminie są dzieci, 
które uczęszczają do ognisk przedszkolnych, na co jest też przeznaczona określona kwota, 
którą Gmina Darłowo musi przekazać do Gminy w której uczęszcza dziecko. Nie ma 
możliwości, żeby jakaś Gmina podarowała tę kwotę za dziecko chociażby za jeden miesiąc. 
Jeżeli dzieci z Gminy Darłowo uczęszczają do przedszkoli i szkół z Gmin ościennych, to te 
Gminy obciążają Gminę Darłowo konsekwentnie.  

Pani Gustawa Sielska oznajmiła, że wnoszona jest do projektu uchwały autopoprawka, 
ponieważ dodatkowo pojawiły się  inne sprawy. Czyli w § 2 ust. 2 pkt 3dopisany jest oddział 
przedszkolny przy niepublicznej szkole podstawowej, później jest aktualny § 3 ust. 3, że 
dotacja dla szkół niepublicznych, gdzie dodaje się obowiązek rocznego przygotowania 
przedszkolnego, a dotyczy to konkretnie dzieci z zerówki. Tam jest realizacja obowiązku 
szkolnego, natomiast te dzieci w „zerówce” realizują obowiązek rocznego przygotowania 
przedszkolnego. Pani Gustawa Sielska wyjaśniła, że obowiązek szkolny dotyczy dzieci                  
w szkołach podstawowych. Natomiast w § 4 po słowach „realizowany jest” dodany jest też 
obowiązek tego rocznego przygotowania przedszkolnego.  

Pani Gustawa Sielska wyjaśniła również bardzo ważny  § 9, dotyczy obowiązku 
przeprowadzania kontroli. Uchwały, które obowiązywały do tej pory tracą moc. Ponadto 
uchwała będzie ogłoszona w dzienniku Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo oznajmił, że rada 
będzie musiała przegłosować autopoprawkę.  

Pani Gustawa Sielska oznajmiła, ze te zmiany są bardzo ważne.  
Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo zaproponował najpierw 

dyskusję w tym temacie.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji udział wzięli: 
Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo oznajmił, że zainwestował                        

w mazak i nakreślił sobie pewne sprawy w tej pierwszej wersji, ale okazało się, że większość 
tych spraw Pan Wójt zreflektował się i pozmieniał.  Jednak sprawa określona w § 7 ust. 2 „do 
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czasu uzyskania przez Gminę informacji o wysokości ostatecznej kwoty części oświatowej 
skupiającej ogólne oraz informacje o wysokości wydatków bieżących ponoszonych przez 
najbliższą Gminę na prowadzenie przedszkola publicznego.” Pan Radny zapytał co znaczy ta 
najbliższa Gmina.  

Pani Gustawa Sielska odpowiedziała, ze dotyczy to tego, jeżeli byłoby przedszkole na 
terenie ościennej Gminy. A w Gminie Darłowo nie ma przedszkola.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo dodał, że jak w okolicach ościennych 
nie będzie tych przedszkoli, to w końcu stanie się tak, że najbliższą Gminą Kościerzyna 
będzie.  

Pani Violetta Kolanek Skarbnik Gminy Darłowo wyjaśniła, że chodzi o to, że nie ma 
tych przedszkoli dla tych małoletnich dzieci na terenie Gminy. Więc Gmina ma podstawę 
rozliczenia tej stawki, na wydatki bieżące dla tych gmin ościennych, które mają te 
przedszkola na swoim terenie.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo uzupełnił wypowiedź pani Skarbnik, że 
te określone stawki są stawkami minimalnymi, do których można dorzucić na przykład dwa 
złote.  

Pani Gustawa Sielska tłumaczyła, że w przedszkolach publicznych sto procent, 
natomiast niepublicznych siedemdziesiąt pięć procent, natomiast jeżeli Gminę stać na to, to 
może te dwa złote dać więcej. Podstawa jest na przykład z Darłowa, gdyż oni mają 
minimalną.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo zapytał, czy gdzieś jest to 
zapisane, że musi to być najbliższa Gmina.  

Pani Gustawa Sielska Inspektor Oświaty odpowiedziała, że tak, jest to zapisane                   
w ustawie o systemie oświaty.  

Pani Violetta Kolanek Skarbnik Gminy Darłowo odczytała treść art. 90 ust. 2 pkt 2b 
ustawy o systemie oświaty. Następnie podkreśliła, że w przypadku braku na terenie Gminy 
przedszkola publicznego podstawą do ustalenia wysokości dotacji są wydatki bieżące 
ponoszone przez najbliższą gminę na prowadzenie przedszkola publicznego.   

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo zapytał, czy nie lepiej byłoby 
zapisać słowami „w przypadku braku”, żeby owy zapis był bardziej zrozumiały. 

Pani Gustawa Sielska oznajmiła, że jeżeli wynika to z ustawy, to musi być zapisane                 
w uchwale. Czy się to komuś podoba, czy nie, to Gmina Darłowo nie ma przedszkola, a 
dzieci chodzą do Darłowa.  

Pan Idzi Krawczyk Radny Rady Gminy Darłowo zapytał jaka jest to subwencja dla 
tych przedszkoli, gdyż nie jest w tej chwili zorientowany. 

Pani Violetta Kolanek Skarbnik Gminy wyjaśniła, że dla przedszkola specjalnego, 
natomiast dla takich przedszkoli nie ma subwencji. Subwencja jest tak jak Gmina prowadzi 
dla szkół podstawowych, gimnazjum. Subwencja jest ponadto dla przedszkoli specjalnych, 
integracyjnych.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo obstając przy temacie zwrócił 
uwagę na słowo „oraz” w tym zapisie, a nie słowo „lub”. Następnie oznajmił, że gdyby było 
przedszkole na terenie to nie trzeba byłoby tej informacji pozyskiwać. Teraz  czy przedszkola 
na tym terenie będą czy ich nie będzie to ta informacja i tak będzie musiała być pobierana, 
gdyż występuje w zapisie słowo oraz. Pan Radny interpretował ten zapis w ten sposób, że 
niezależnie od faktu istnienia przedszkola informację trzeba będzie uzyskać.   

Pan Łukasz Staniszewski Radny Rady Gminy Darłowo oznajmił, ze zapis ten znajduje 
się w paragrafie siódmym, gdzie jest mowa o subwencji ogólnej oraz informacje o wysokości 
dotacji.  

Pani Violetta Kolanek Skarbnik Gminy tłumaczyła, zależność tego zapisu. 
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Pan Janusz Sokoliński  Zastępca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Darłowie zapytał, czy to nie jest na tej zasadzie, że Gmina może wyłożyć więcej niżeli 
tylko tyle ile przewiduje subwencja? I wobec tego ten zapis pozwala wówczas dołożyć? 

Pani Gustawa Sielska Inspektor Oświaty odpowiedziała, że może tak być. Następnie 
oznajmiła, że na dzień dzisiejszy nie ma przedszkoli i należy z tego wybrnąć, w związku                
z czym ten zapis musi być. Takie są zasady.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo oznajmił, że zapis mówi „do 
czasu uzyskania przez Gminę informacji o wysokości ostatecznej kwoty części oświatowej 
subwencji ogólnej oraz informacji o wysokości wydatków bieżących” i tak dalej, natomiast w 
chwili obecnej na terenie Gminy tych przedszkoli nie ma, natomiast gdyby te przedszkola 
powstały za miesiąc lub dwa, wówczas ta uchwała okaże się, że i tak trzeba te informacje 
pozyskiwać od tych bliskich gmin.    

Pan Jakub Podruczny Radca Prawny oznajmił, że ten zapis, który jest w uchwale 
oczywiście w jakimś sensie potwierdza, to co mówił Pan Jerzy Krzyżanowski, jednakże na 
razie jest tak, że za każdym razem będzie trzeba uzyskiwać informacje dotyczące subwencji 
ogólnej i za każdym razem trzeba będzie uzyskiwać informacje o wysokości wydatków 
poniesionych na prowadzenie przedszkola publicznego. Pan Jakub Podruczny wyjaśnił przy 
tym, co będzie jeśli tych obu informacji nie będzie oraz w sytuacji, gdy takie przedszkole się 
z czasem pojawi. Jak wobec tych zapisów stosuje się przepisy ustawy w stosowaniu tej części 
uchwały. Reasumując Pan Mecenas oznajmił, że w jego ocenie, po zapoznaniu się z tymi 
zapisami żadnego zagrożenia nie ma na przyszłość, ponieważ ustawa wyraźnie reguluje 
stosowanie tej informacji.  

Na tym dyskusję zakończono.      
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
14 głosami za,  
0 głosami przeciw  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę Nr XXII/188/2012 w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 
dotacji dla szkół, przedszkoli o raz niepublicznych zespołów wychowania 
przedszkolnego i punktów przedszkolnych prowadzonych na terenie Gminy Darłowo.  
/Uchwała Nr XXII/188/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 18. 

Wolne wnioski i zapytania.   
Nikt nie zabrał głosu w tym punkcie. 
Na tym punkt zakończono.  

 
Ad. 19.  

Zakończenie sesji. 
Wobec wyczerpania tematów ustalonego porządku obrad XXII Sesji VI kadencji Rady 

Gminy Darłowo – Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął 
obrady o godzinie 1305 w dniu 8 sierpnia 2012 roku.  
/Dokładny przebieg sesji znajduje się w stenogramie sesji, który stanowi załącznik nr 33 do niniejszego 
protokołu./Na stenogram sesji składają się dwa pliki zapisane na dysku CD oznaczone: VN850137, VN850138. 
        
Sekretarz obrad:                                                   Obradom przewodniczył: 
Radny Rady Gminy Darłowo                                            Przewodniczący 
Przemysław Pociecha                                                 Rady Gminy Darłowo  
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